
Sluttrapport til Extrastiftelsen Gatejuristens satellitt i Arendal. 

 

Forord 

Gatejuristen startet høsten 2017 Satellitt i Arendal ved hjelp av midler for Extrastiftelsen. 

Gatejuristen tilbyr nå gratis rettshjelp til rusavhengige og tidligere rusavhengige i Arendal. 

Konkret gjennomføres satellitten ved at jusstudenter behandler sakene under tett veiledning av 

Advokatfirma Hald & Co. Gatejuristen Kristiansand vil takke særlig takke Extrastiftelsen for 

midler til å få etablert satellitten, og Advokatfirma Hald & Co for den betydelige innsatsen de 

legger ned i prosjektet.  Videre vil vi takke T5 og Cafe katedral for godt samarbeid, og 

Arendal kommune som har gitt videre finansiering til satellitten.  

 

Sammendrag 

Prosjektets bakgrunn har vært å starte satellitt av Gatejuristen i Arendal, under Gatejuristen 

Kristiansand ettersom vi opplever at det er stort behov for rettshjelp blant vår målgruppe i 

Arendal.  Målsettingen med prosjektet er å gi rusavhengige, og tidligere rusavhengige i 

Arendal gratis rettshjelp av høy kvalitet. 

Satellitten gjennomføres ved at Gatejuristen Kristiansand rekrutterer frivillige juss-studenter 

fra Universitetet i Agder som på månedlig saksmottak på Cafe katedral og T5 i Arendal. På 

T5 tar vi imot klienter i aktiv rus, mens på Cafe katedral møter vi klienter som tidligere har 

hatt et rusproblem. Etter saksmottak får studentene bistand av Advokatfirma Hald & Co som 

bistår og kvalitetssikrer saksbehandlingen.  

Gatejuristens satellitt er etablert, med jevnlige saksmottak, og vi har en modell som vi tror vil 

fungere på lengre sikt. Videre finansiering er sikret med midler fra Arendal kommune, samt 

Statens sivilrettsforvaltning. 

Som nevnt tok Satellitten inn 34 saker i 2017. Vi håper at dette tallet vil øket ved hjelp av 

flere studentteam fra høsten 2017.  

 

Bakgrunn for prosjektet og målsetting  

Allerede i januar 2015 begynte Gatejuristen å møte klienter lokalt i Arendal på Bymisjonens 

lokaler der. En slik tilstedeværelse gjorde at man fikk inn en økning av klienter fra 

lokalområdet. Dette var personer som tidligere ikke hadde kontaktet Gatejuristen på grunn av 

reiseavstanden til Kristiansand eller som ikke var kjent med tilbudet. 

I mars 2015 ble det opprettet et prøveprosjekt i nært samarbeid med T5, som er en kafe og 

oppholdsplass i Arendal hvor rusmisbrukere får gratis mat, drikke, og klær mm. 

Feltsykepleier har også sin base her. Det er daglig mellom 30-40 brukere innom, og stedet har 

godt egnede lokaler til saksmottak.  

 

Det har siden mars 2015 som en del av prøveprosjektet vært avholdt fast saksmottak på T5 

annenhver tirsdag mellom kl. 12:00-15:00. Det har vært stor pågang av klienter på hvert 

mottak. Videre vokser nå også antallet på klienter som ønsker avtale utenom de faste 



saksmottakene. Klientsamtaler og møter blir dermed avholdt på Bymisjonens lokaler, hos 

miljøarbeidertjenesten, i Arendal fengsel og på T5. Saksomfanget er bredt, og både 

henvendelser fra støtteapparat og klienter vokser svært raskt. Dette er tall som viser et stort 

behov og overstiger statistikk fra flere andre saksmottak nasjonalt. De aller fleste klienter har 

mer enn en sak, og det kommer dermed fortløpende inn nye saker.  

 

Vi har i prøveprosjektperioden opparbeidet et svært godt samarbeid med miljøarbeidere, 

ansatte, feltsykepleier og har blitt invitert av bl.a. Stortingsrepresentant Trine Skei Grande og 

andre politikere til å presentere Gatejuristens arbeid i Arendal. Under Arendalsuka 2015 stod 

Gatejuristen på stand for å fortelle Gatejuristens arbeid på landsbasis.  

 

Gatejuristen opplever at personer med rusproblemer har for dårlig rettssikkerhet. Samfunnet 

har ikke etablert gode nok ordninger som sikrer individuell hjelp for å få ivaretatt viktige 

rettigheter bl.a. på helse- og sosialrettens område, og som kan ha avgjørende betydning for 

livskvalitet, verdighet og utvikling. Mange personer med rusproblemer har sosialangst og 

sliter med å forholde seg til normale rutiner. De står derfor ofte utenfor samfunnet på mange 

områder. Det å oppsøke hjelp eller forholde seg til offentlige organer kan være problematisk 

både for klienten og den som representerer det offentlige. 

 

 

Prosjektet vil fange opp følgende grupper: 

 De som har rusproblemer. 

 De som har hatt rusproblemer. 

 De som har andre alvorlige problemer knyttet til bruk av rusmidler. 

 De som arbeider med og er i kontakt med personer med rusproblemer. 

 

Ved å etablere en satellitt i Arendal vil dette kunne bidra til: 

 Å forebygge problemer knyttet til helse og velferd. 

 Å redusere problemer knyttet til helse og velferd. 

 

Vi ser at Gatejuristens prøveprosjekt i Arendal har gitt trygghet, en følelse av verdighet og har 

betyr svært mye for klientene. Ved å være tilstede har vi etablert et organ for juridisk hjelp 

som de ellers ikke ville fått. Dette er også samfunnsnyttig ved at motparten til klientene nå får 

en dialog med en profesjonellpart som kan være et talerør for begge parter. 

 

Det overordnede målsettingen med Satellitten er: Å få etablert en permanent, selvstendig 

satellitt i Arendal med, oppsøkende og gratis rettshjelpstilbud som kan bidra til å sikre gode 

levekår for rusmisbrukere. I begrepet gode levekår ligger bl.a. helse, trygghet, muligheter til å 

utvikle evnene sine og forholde seg til samfunn og det offentlige.  

 

Prosjektgjennomføring/metode 

Våren 2016 ble det inngått samarbeid med Advokatfirmaet Hald & Co om drift av satellitten, 

og satellitten ble formelt åpnet under Arendalsuka v. ordfører Robert Cornels Nordli. 

Satellitten gjennomføres ved at Gatejuristen Kristiansand rekrutterer frivillige juss-studenter 

fra Universitetet i Agder som på månedlig saksmottak på Cafe katedral og T5 i Arendal. På 

T5 tar vi imot klienter i aktiv rus, mens på Cafe katedral møter vi klienter som tidligere har 

hatt et rusproblem.  



Når saksmottak er gjennomført får studentene veiledning av Advokatfirma Hald & co, som 

også kvalitetssikrer og godkjenner arbeidet. På denne måten sikres at rettshjelpen som gis 

holder høy faglig kvalitet.  

Dersom ansatte i Advokatfirma Hald & Co ikke kan bistå fordi det foreligger 

interessekonflikt, eller saken dreier seg om et fagområdet som Hald & Co ikke arbeider med, 

blir saken sluset tilbake til Gatejuristen Kristiansand. 

Det har vært utfordringer knyttet til å få en tilfredsstillende it-løsning. Satellitten har et en 

egen lisens av saksbehandlingsprogrammet Advisor på en egen Server. Dette kom ikke på 

plass før januar 2017 og saksbehandlingen måtte i påvente av dette gå på Gatejuristen 

Kristiansand sitt. Videre har det vært utfordrende å få saksbehandlet alle sakene. Gatejuristen 

Kristiansand bistår for at det ikke skal bygge seg opp restanser i satellitten.  

I tillegg er det utfordrende å bevare kontinuitet blant de frivillige ettersom det kun er 

bachelorgrad i juss ved Universitetet i Agder. I årsskiftet 2016/2017 gav begge de frivillige 

studentene beskjed om at de må slutte på grunn av studier andre steder og jobbtilbud. Våren 

2017 løses dels ved frivillige ved kristiansandskontoret dels ved at de eksisterende frivillige 

bidrar. Fra Høsten 2017 tas det sikte på rekruttere flere frivillige for å bedre 

saksbehandlingskapasiteten ved satellitten og gjøre tiltaket mindre sårbart for utskiftninger.   

I 2016 tok Gatejuristen Arendal inn 34 saker. I 2017 planlegger vi å fortsette saksmottakene 

etter modell fra 2016. Dersom det blir kapasitet til å ta imot flere saker vil vi vurdere å 

opprette saksmottak i Arendal fengsel. Imidlertid anser vi det som viktig for at satellitten skal 

være bærekraftig at det ikke tas inn flere saker enn de frivillige har kapasitet til å 

saksbehandle.  

Resultater 

Gatejuristens satellitt er etablert, med jevnlige saksmottak, og vi har en modell som vi tror vil 

fungere på lengre sikt. Videre finansiering er sikret med midler fra Arendal kommune, samt 

Statens sivilrettsforvaltning. 

Som nevnt tok Satellitten inn 34 saker i 2017. Vi håper at dette tallet vil øket ved hjelp av 

flere studentteam fra høsten 2017.  

Regnskapet for 2016 er ikke helt klart, men det ligger an til at etableringen av satellitten ble 

om lag 35.000 kr billigere enn budsjettert. Vi har forsøkt å holde kostnadene nede, og kunne 

åpningen billigere enn antatt,  idet åpningen kunne foregå på Gatejuristens stand under 

Arendalsuka. Det søkes om at overskuddet kan overføres til 2017 og inngå i drift av 

satellitten.  


